
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel mandag den 17. maj 2021 kl. 17.30-20.00 hos Betty, Milrimvej 

101, 9981 Jerup 

Deltagere: Thomas, Betty, Benjamin, Margrethe, Jens, Bo (deltog fra og med punkt 5 via Face time)   

Afbud: Ingen 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra årsmødet den 22. marts 2021 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2021-2022 

1. Kalenderen fra 1. januar 2021 og frem til 17. maj 2021 blev gennemgået og ajourført. 

2. Datoerne for de kommende bestyrelsesmøder og årsmødet i 2022 lev fastlagt. 

 

4. Fordeling af opgaverne i Friluftsrådet Vendsyssel 

1. Thomas havde sendt forslag til arbejdsfordeling. Denne blev gennemgået. 

2. For tiden planlægges ikke temagrupper i vores regi.  

 

5. Nyt fra igangværende arbejdsgrupper med deltagelse af bestyrelsesmedlemmer 

1. Kulturformidling og turisme - CANAPÈ. Benjamin refererede fra møde 29. april. Han fremhævede især 

    punkt 1 i den udsendte dagsorden: Bedre kørselsvejledninger, rutekort, gerne tilgængelige på nettet. 

    Der planlægges en kørerute på ca. 35 km startende i Tylstrup gennem Store Vildmose sluttende ved 

    Pindstrup Mosebrug. Desuden arbejdes der med at etablere cykel- og vandreruter i området.    

2. Naturen på tværs. Margrethe refererede fra møde 10. maj. I de nordjyske kommuner arbejdes der på 

    at skabe sammenhængende naturområder med henblik på at styrke friluftsliv og biodiversitet. Områder 

    med stor naturkvalitet har størst interesse. Det skal nævnes, at Læsø ikke er med. 

3. Masterplan for Limfjorden. Thomas refererede fra flere møder. Det er Limfjords rådet, som vil lave en 

    plan for de 18 kommuner med en forbindelse enten direkte eller indirekte til Limfjorden. I denne 

    forbindelse er også friluftsrådet blevet bedt om at komme med indspil. 

4. Fisketrappen ved Bindslev. Thomas refererede fra møde i følgegruppen 28. januar. Hjørring Kommune 

    har i årevis arbejdet med en løsning på det krav, der er om fjernelse af spærringer i vandløb. Men klager 

    fra Bindslev Gl. Elværk og Tannisbugt Natur- og Vandplejeforening har foreløbig bremset projektet. 

    Klagerne har opsættende virkning. 

5. Netværk Naturnationalparker og urørt skov. Thomas refererede fra møde 20. april. Der henvises til mail 

    fra Miljøministeriet 25. marts om, at der nu kommer meget mere urørt skov i 24 statsskove. Der er ingen 

    planer i vores område. 

 

 



 

 

6. Fredning 

1. Møde i fredningsnævnet 31. marts. Betty deltog. Tre sager var på programmet. Vestevent havde søgt om 

    tilladelse til at afholde arrangementer ved Skagen Sønderstrand. Ingen afgørelse, da projektbeskrivelsen 

    ikke var færdig.  En mand havde søgt om tilladelse til at rive sit sommerhus på Batterivej ned og bygge et 

    nyt. Dispensation givet. Bangsbo Dyrehave havde søgt om tilladelse til at udvide mod syd. Dispensation 

    givet. 

2. Møde i fredningsnævnet 14. april. Thomas deltog. Især tre sager blev omtalt. Opførelse af drivhus 

    tæt på Nr. Lyngby Kirke. Dispensation givet på visse betingelser.  Terrænregulering og skiltning ved 

    Furreby. Sagsfremstilling og afgørelse er fremsendt pr. mail 2. maj. Der er givet dispensation til regulering 

    men ikke til ridning. Alene forbuddet mod ridning ankes. Ansøgning om etablering af autocamperplads 

    ved Slotsgade i Dronninglund. Ansøgningen ikke i møde kommet. 

7. Regionen 

Der er møde i regionsudvalget 26. maj. Der fremkom ikke specielle ønsker til dagsorden.  

8. Nyt fra NS Vendsyssel 

1. Der er møde i skovbrugerrådet 9. juni. Ingen dagsorden endnu. Betty deltager. 

2. Spørgsmål om adgang til fredet område på Læsø. Jesper Blom Hansen vil være behjælpelig. 

9. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. REKU møder. Normalt er der 3 om året. Fremover bliver der ét digitalt møde hver måned.  

2. Generalforsamlingen 28. april i Friluftsrådet. Thomas orienterede. Formanden blev genvalgt. 

 

10. Afholdte møder 

Møde 7. april for Friluftsrådets repræsentanter i alle Naturparkråd. Margrethe orienterede. Arbejdsgrupper 

og samarbejdet med de kommunale repræsentanter blev drøftet.  

 11. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Grønt råd. Der er møde 3. juni. 

Brønderslev Kommune. 

Intet. 

Frederikshavn Kommune.  

Grønt råd. Der er møde 18. maj. 

Læsø Kommune. 

Bo bragte muligheden for et grønt råd på Læsø på tale.  

12. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


